

P2P DISPATCH

PATHWAYS TO PROSPERITY eBULLETIN

Pathways to Prosperity 2024 National Conference

Supporting Newcomers to Canada: A Roadmap to Inclusive Collaboration for Collective Impact

Conference Agenda Now Available

The lineup of many exceptional sessions and speakers for the P2P 2024 National Conference on November 25 and 26, and the P2P-FCFA Conference for Local Immigration Partnerships and Réseaux en immigration francophone on November 27, is now available on the [Conference website](#). Take a look and start planning your conference attendance schedule. The opening, keynote, plenaries, and report backs from interactive sessions will have simultaneous English – French interpretation on all three days of the conference. Virtual attendees will have access to live broadcasts of these sessions, and dedicated activities at other times.

Visit the Conference Website
Now

P2P 2024 National Conference

On November 25-26, the plenary sessions will focus on *Inclusive Collaboration between Community-Based Organizations and the Settlement Sector* and *Inclusive Collaboration between Public Institutions and the Settlement Sector*. We are honoured to host a keynote address by the author and advocate, Jennilee Austria Bonifacio. Jennilee founded Filipino Talks, a program that builds bridges between educators and Filipino families. Her debut novel, *Reuniting with Strangers*, explores the pain of migration and the pleasure of building a life in a new country. The keynote address promises to be a source of inspiration for all attendees. In addition, in response to feedback received on last year's conference, the 2024 Conference features an exciting interactive session in which attendees will have the opportunity to share their views on collaboration across sectors and how to optimize it. The conference will also offer an opportunity for attendees to immerse themselves in over 60 in-person and 19 virtual workshops and roundtables. As a regular and valued feature of the conference, on the evening of November 25, over 40 poster presenters will showcase their latest research and initiatives, accompanied by a reception that encourages networking.

P2P-FCFA Conference for LIPs and RIF

November 27 will kick off with a plenary session on *Inclusive Collaboration Across Sectors When Collaboration Is Not a Given*. We are excited to be including a hackathon in this year's conference for all in-person and virtual attendees, which will focus on addressing the challenges that LIPs and RIF experience in multi-sectoral collaborations and how to overcome them. Ten in-person and four virtual workshops and roundtables have also been scheduled for this day, allowing LIPs and RIF to share information and achievements. At the event, P2P will also release its 2024 edition of the Accomplishments of LIPs and RIF – a compendium showcasing major accomplishments of the LIPs and RIF from the last two years.

Developing an Evidence Base and Sharing Settlement and Integration Practices that Work

New Video and Brief Now Available

We are excited to announce that a new video and brief on a promising practice in settlement and integration are now available on the P2P website. Funded by Immigration, Refugees

Early Bird Registration Ends on September 30

Space at the conference is filling up quickly and we encourage all interested parties to register soon. Note that the early bird rates close on **September 30, 2024**.

Register
Now

Hotel Information, Travel Discounts

[Book your accommodation](#) at the Hyatt Regency Hotel in Vancouver at the special conference rate, [obtain travel discounts](#) for Air Canada, WestJet and Porter Airlines, and bring your team to unforgettable days of learning, networking, and innovation.



SCHEDULE OF EVENTS

Pathways to Prosperity 2024 National Conference

 Hyatt Regency Hotel
Vancouver

November 24, 2024

Gender-Based Violence
Response Forum
(In Person)

November 25 - 26, 2024:

P2P 2024 National
Conference
(In Person and Virtual)

November 27, 2024:

P2P-FCFA Conference for
Local Immigration
Partnerships and Réseaux
en immigration
francophone
(In Person and Virtual)

November 28, 2024

National LIP Network
Summit
(In Person)

Social Media Toolkit

This year, we are excited to spread the word about the P2P Conference like never before! We have put together a social

and Citizenship Canada (IRCC), P2P's Promising Practices project highlights promising practices in immigrant settlement and integration with an empirical basis for their effectiveness. This includes video interviews of those who developed and are administering the practices, and briefs that highlight the key aspects of the practices that make them effective and innovative. To date, we have produced [48 videos and briefs](#) for this purpose.

Featured Practice

Welcome Exchange

Organization: Construction Foundation of British Columbia



About the Practice: The Welcome Exchange program is designed to help newcomers integrate into the community by providing them with an understanding of Canada's Indigenous cultures and assisting them in establishing professional and personal networks. The program includes *Cultural Sharing Events*, which are planned and delivered by Indigenous people, often in collaboration with newcomer artists. Participants from various backgrounds come together to learn about Indigenous culture through activities such as beading, carving, and cooking, guided by the spirit of reconciliation. These events emphasize cultural similarities and facilitate relationship building. The program also hosts *Employment Opportunity Exchanges*, which facilitate direct connections between newcomers and pre-vetted employers interested in hiring them. Focusing on local job opportunities and Canadian workplace culture, these events help newcomers enter the labor market and secure employment. In addition, the program offers *Personalized Support* through one-on-one meetings, referrals, and group sessions on employment, immigration, and language skills, providing opportunities for newcomers to practice English informally.

[Read the Brief](#)

[Watch the Video](#)

media toolkit to make sharing exciting news about the Conference easy and impactful. [Click the link](#) to download the toolkit and spread the word—we are counting on you to help make this event a success!

PRE-ARRIVAL CANADA.CA

You and your family can get free In-person and online services to help prepare for and adjust to life in Canada, known as pre-arrival services. With One registration, access multiple pre-arrival programs.

Register Today!



WES is a non-profit social enterprise that supports the educational, economic, and social inclusion of immigrants, refugees, and international students.



NEW CANADIANS

EMPOWERING NEWCOMERS TO BUILD THEIR CANADIAN SUCCESS STORIES

www.newcanadians.tv

[Share This Email](#)

[Share This Email](#)

[Share This Email](#)



Numéro :
septembre 2024

LA DÉPÊCHE VVP

BULLETIN ÉLECTRONIQUE DE VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ

Conférence nationale 2024 de Voies vers la prospérité

Soutenir les nouveaux arrivants au Canada : une feuille de route pour une collaboration inclusive en vue d'un impact collectif

La période d'inscription anticipée se termine le 30 septembre

Les places pour la conférence se remplissent rapidement et nous encourageons toutes les parties intéressées à s'inscrire

L'agenda de la Conférence est maintenant disponible

La liste des séances et des conférenciers exceptionnels de la conférence nationale 2024 de VVP, qui se tiendra les 25 et 26 novembre, et de la conférence VVP-FCFA pour les Partenariats locaux en matière d'immigration et les Réseaux en immigration francophone, qui se tiendra le 27 novembre, est maintenant disponible sur le site [Web de la conférence](#). Jetez-y un coup d'œil et commencez à planifier votre participation à la conférence. L'ouverture, le discours d'ouverture, les plénières et les comptes rendus des séances interactives bénéficieront d'une interprétation simultanée anglais-français pendant les trois jours de la conférence. Les participants virtuels auront accès aux retransmissions en direct de ces séances, ainsi qu'à des activités dédiées à d'autres moments.

Visitez le site web de la conférence dès maintenant

Conférence nationale 2024 de VVP

Les 25 et 26 novembre, les séances plénières porteront sur la *Collaboration inclusive entre les organisations communautaires et le secteur de l'établissement* et la *Collaboration inclusive entre les institutions publiques et le secteur de l'établissement*. Nous avons l'honneur d'accueillir l'autrice et défenseure des droits, Jennilee Austria Bonifacio, qui prononcera un discours d'ouverture. Jennilee a fondé Filipino Talks, un programme qui jette des ponts entre les éducateurs et les familles philippines. Son premier roman, *Reuniting with Strangers*, explore la douleur de la migration et le plaisir de construire sa vie dans un nouveau pays. Son discours promet d'être une source d'inspiration pour tous les participants. En outre, en réponse aux commentaires reçus sur la conférence de l'année dernière, la conférence 2024 propose une session interactive passionnante au cours de laquelle les participants auront l'occasion de partager leurs points de vue sur la collaboration entre les secteurs et sur la manière de l'optimiser. La conférence sera également l'occasion pour les participants de se plonger dans plus de 60 ateliers et tables-rondes en personne et 19 ateliers et tables-rondes virtuels. Dans la soirée du 25 novembre, plus de 40 présentateurs d'affiches exposeront leurs dernières recherches et initiatives, accompagnées d'une réception qui encouragera le réseautage.

Conférence VVP-FCFA pour les PLI et les RIF

Le 27 novembre débutera par une séance plénière sur la *Collaboration inclusive entre les secteurs lorsque la collaboration n'est pas acquise*. Nous sommes ravis d'inclure un hackathon dans la conférence de cette année pour tous les participants en personne et virtuels, qui se concentrera sur les défis que les PLI et RIF rencontrent dans les collaborations multisectorielles et sur la façon de les surmonter. Dix ateliers et tables-rondes en personne et quatre virtuels ont également été programmés pour cette journée, permettant aux PLI et aux RIF de partager des informations et des réalisations. Lors de l'événement, VVP publiera également l'édition 2024 des réalisations des PLI et des RIF - un recueil présentant les principales réalisations des PLI et des RIF au cours des deux dernières années.

Partager des pratiques d'établissement et d'intégration qui fonctionnent

Une nouvelle vidéo et son dossier d'information sont maintenant disponibles

Nous sommes heureux d'annoncer qu'une nouvelle vidéo et un dossier sur une pratique exemplaire en matière d'établissement et d'intégration sont désormais disponibles sur le site Web de VVP. Financé par Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC), le projet Pratiques exemplaires de VVP met en lumière les pratiques exemplaires en matière d'établissement et d'intégration des immigrants, dont l'efficacité est étayée par des données empiriques. Ce projet comprend des interviews vidéo de ceux qui ont développé et administrent les pratiques, ainsi que des dossiers qui mettent en évidence les aspects clés des pratiques qui les rendent efficaces et novatrices. À ce jour, nous avons produit [48 vidéos et dossiers](#) d'information à cette fin.

Pratique mise en lumière

rapidement. Notez que les tarifs pour les inscriptions anticipées se terminent le **30 septembre 2024**.

Inscrivez-vous dès maintenant

Information concernant l'hôtel et les rabais sur les voyages

[Réservez votre hébergement à l'hôtel](#) Hyatt Regency de Vancouver au tarif spécial de la conférence, [obtenez des réductions](#) pour Air Canada, WestJet et Porter Airlines, et faites participer votre équipe à des journées inoubliables d'apprentissage, de réseautage et d'innovation.



VOIES VERS LA PROSPÉRITÉ
Promouvoir des communautés accueillantes au Canada

HORAIRE DES ACTIVITÉS

Conférence nationale 2024 de Voies vers la prospérité



Hôtel Hyatt Regency
Vancouver

24 novembre 2024 :

Forum sur les réponses à la violence fondée sur le genre
(En personne)

25 - 26 novembre 2024 :

Conférence nationale 2024 de VVP
(En personne et en ligne)

27 novembre 2024 :

Conférence VVP-FCFA pour les Partenariats locaux d'immigration et les Réseaux en immigration francophone
(En personne et en ligne)

28 novembre 2024 :

Sommet du Réseau national des PLI
(En personne)

Outils pour les médias sociaux

Cette année, nous sommes ravis de faire connaître la conférence VVP comme jamais au paravant! Nous avons mis au point une trousse à outils pour les médias sociaux afin de faciliter la diffusion de nouvelles passionnantes sur la conférence et d'en assurer l'impact. [Cliquez sur le lien](#) pour télécharger la boîte à outils et passez le mot - nous comptons sur vous pour faire de cet événement un succès!

Welcome Exchange

Organisation : Fondation de la construction de la Colombie-Britannique



À propos de la pratique : le programme Welcome Exchange est conçu pour aider les nouveaux arrivants à s'intégrer dans la communauté en leur faisant comprendre les cultures autochtones du Canada et en les aidant à établir des réseaux professionnels et personnels. Le programme comprend des *Événements de partage culturel*, qui sont planifiés et organisés par des autochtones, souvent en collaboration avec des artistes nouveaux arrivants. Des participants d'horizons divers se réunissent pour découvrir la culture autochtone par le biais d'activités telles que le perlage, la sculpture et la cuisine, guidés par l'esprit de réconciliation. Ces événements mettent l'accent sur les similitudes culturelles et facilitent l'établissement de relations. Le programme organise également des *Échanges sur les possibilités d'emploi*, qui facilitent l'établissement de liens directs entre les nouveaux arrivants et des employeurs présélectionnés désireux de les embaucher. En mettant l'accent sur les possibilités d'emploi locales et la culture du lieu de travail canadien, ces événements aident les nouveaux arrivants à entrer sur le marché du travail et à trouver un emploi. En outre, le programme offre un *Soutien personnalisé* par le biais de rencontres individuelles, d'orientations et de séances de groupe sur l'emploi, l'immigration et les compétences linguistiques, ce qui permet aux nouveaux arrivants de pratiquer l'anglais de manière informelle.

[Lire le dossier](#)

[Regarder la vidéo](#)

PRE-ARRIVAL CANADA.CA

Vous et votre famille pouvez bénéficier gratuitement de services en personne et en ligne pour vous aider à vous préparer et à vous adapter à la vie au Canada, connus sous le nom de services avant l'arrivée. Une seule inscription suffit pour accéder à plusieurs programmes d'avant l'arrivée.

Inscrivez-vous aujourd'hui



À titre d'entreprise sociale à but non lucratif, WES se sont donnés pour mission de soutenir l'intégration éducative, économique et sociale des immigrants, des réfugiés et des étudiants étrangers.



NEW CANADIANS

DONNER DES NOUVEAUX ARRIVANTS LE POUVOIR À CONSTRUIRE LEURS HISTOIRES DE SUCCÈS CANADIEN

www.newcanadians.tv

Partager cet e-mail

Partager cet e-mail

Partager cet e-mail

Contact us and follow us on social media / Contactez-nous et suivez-nous sur les médias sociaux



Funded by:



Immigration, Refugees and Citizenship Canada

Financé par :

Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada

Pathways to Prosperity Partnership | c/o University of Western Ontario | London, ON N6A 5C2 CA

[Unsubscribe](#) | [Update Profile](#) | [Constant Contact Data Notice](#)



Try email marketing for free today!